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Komisje: Finansów Publicznych oraz Zdrowia, obradujące pod przewodnictwem 
posła Henryka Kowalczyka (PiS), przewodniczącego Komisji Finansów Publicz-
nych, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do pilnego projektu ustawy 
o zmianie ustawy o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia zasadni-
czego niektórych pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych oraz 
niektórych innych ustaw (druki nr 1202 i 1208). 

W posiedzeniu udział wzięli: Maciej Miłkowski podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia wraz 
ze współpracownikami, Bernard Waśko zastępca prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia ds. medycz-
nych, Aurelia Ostrowska dyrektor Departamentu Wojskowej Służby Zdrowia Ministerstwa Obrony 
Narodowej wraz ze współpracownikami, Andrzej Matyja prezes Naczelnej Rady Lekarskiej, Elżbieta 
Piotrowska-Rutkowska prezes Naczelnej Rady Aptekarskiej wraz ze współpracownikami, Maria 
Ochman przewodnicząca Krajowej Sekcji Służby Zdrowia Sekretariatu Ochrony Zdrowia NSZZ „Soli-
darność” wraz  ze współpracownikami, Krystyna Ptok  przewodnicząca Ogólnopolskiego  Związku 
Zawodowego Pielęgniarek  i Położnych, Tomasz Dybek  przewodniczący Ogólnopolskiego Związku 
Zawodowego Pracowników Fizjoterapii, Bożena Janicka prezes Porozumienia Pracodawców Ochrony 
Zdrowia wraz ze współpracownikami, Andrzej Mądrala wiceprezydent Pracodawców RP, Alina Nie-
wiadomska prezes Krajowej Izby Diagnostów Laboratoryjnych. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Monika Biała, Jakub Stefański, Anna 
Woźniak, Monika Żołnierowicz-Kasprzyk, Łukasz Żylik – z sekretariatu Komisji w Biurze Komi-
sji Sejmowych; Urszula Sęk, Aleksandra Wolna-Bek – legislatorki z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):

Witam ponownie  członków Komisji  Finansów Publicznych  i po raz  pierwszy  dzisiaj 
członków Komisji Zdrowia. Zanim rozpoczniemy oficjalnie posiedzenie Komisji, nastąpi 
sprawdzenie kworum przy pomocy próbnego głosowania. Proszę zatem posłów znajdu-
jących się na sali o oddanie głosu przy pomocy urządzeń do głosowania, a posłów pracu-
jących zdalnie za pomocą tabletów w celu stwierdzenia kworum. Głosujemy zatem nad 
kworum. 
Sekretariat Komisji informuje, że w obydwu Komisjach mamy już odpowiednią liczbę 

zalogowanych posłów. Mamy więc zapewnione kworum zarówno w jednej, jak i drugiej 
Komisji. Logowanie będzie możliwe jeszcze do czasu pierwszego merytorycznego głoso-
wania, a więc proszę jeszcze do tego czasu nie zamykać systemu. 
Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Finansów Publicznych i Komisji Zdrowia. 

Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie poprawek zgłoszonych w cza-
sie drugiego czytania do pilnego projektu ustawy o zmianie ustawy o sposobie ustala-
nia najniższego wynagrodzenia zasadniczego niektórych pracowników zatrudnionych 
w podmiotach leczniczych oraz niektórych innych ustaw (druki 1202 i 1208). 
Równocześnie  informuję,  że posiedzenie  zostało  zwołane  przez marszałek Sejmu 

na podstawie art. 198j ust. 2 regulaminu Sejmu. Wobec powyższego nie jest możliwe wpro-
wadzanie zmian do porządku dziennego posiedzenia. Informuję również, że posiedzenie 
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będzie prowadzone z wykorzystaniem środków komunikacji elektronicznej umożliwiają-
cych porozumiewanie się na odległość. Chęć zgłoszenia zabrania głosu proszę dokonywać 
za pośrednictwem sekretariatu Komisji drogą mailową lub telefoniczną. Jednocześnie 
informuję, że posłowie członkowie Komisji obecni na sali głosują przy użyciu urządzeń 
do głosowania, uprzednio logując się legitymacją poselską, a posłowie pracujący zdalnie 
do głosowania używają tabletów i głosują w systemie komunikacji elektronicznej. 
Na posiedzeniu Komisji witam pana ministra Macieja Miłkowskiego, podsekretarza 

stanu w Ministerstwie Zdrowia. Przystępujemy zatem do realizacji porządku dziennego. 
Na posiedzeniu plenarnym Sejmu w dniu 21 maja odbyło się drugie czytanie pilnego 

rządowego projektu ustawy o zmianie ustawy o sposobie ustalania najniższego wyna-
grodzenia zasadniczego niektórych pracowników zatrudnionych w podmiotach leczni-
czych oraz niektórych innych ustaw (druki nr 1202 i 1208). W czasie drugiego czytania 
zgłoszono 13 poprawek. Sejm skierował projekt ustawy wraz z poprawkami do Komisji 
w celu przygotowania dodatkowego sprawozdania. 
Rozpatrywanie poprawek będzie się odbywało w tradycyjnym ustalonym porządku: 

ewentualne uzasadnienie posła zgłaszającego poprawkę, stanowisko rządu, ewentualne 
uwagi Biura Legislacyjnego, dotyczące konsekwencji przyjęcia poprawki, ewentualnie 
głos za, głos, przeciw, głosowanie poprawki. Czy jest sprzeciw wobec takiej procedury? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Panie przewodniczący, rozumiem, że będzie można przy każdej poprawce krótko ją uza-
sadniać? 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Tak, chociaż oczekuję, że niektóre poprawki są... 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Rozumiemy, my również zawarliśmy jakiś konsensus czasowy. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Chociaż niektóre poprawki są bardzo podobnie brzmiące, więc mam nadzieję, że będzie 
to krótkie uzasadnienie. 
Stwierdzam zatem przyjęcie sposobu rozpatrywania poprawek. Przystępujemy zatem 

do rozpatrzenia poprawek. Poprawka nr 1 zgłoszona przez klub parlamentarny Koalicja 
Obywatelska. Kto będzie uzasadniał te poprawki? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ja. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Proszę bardzo, pani przewodnicząca. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Po pierwsze, zanim przystąpię do uzasadnienia, chcę poinformować, że myślę, że pan 
przewodniczący również, ale posłowie otrzymali list prezesa Naczelnej Rady Lekarskiej 
z dnia wczorajszego, dotyczący uzgodnienia pomiędzy środowiskami reprezentującymi 
zawody lekarskie, związkami zawodowymi, w tym pielęgniarkami i położnymi. W tym 
zakresie ustalono... Chciałabym poprosić, aby dopuścić panią Krystynę Ptok do zabrania 
głosu w sprawie tego uzgodnienia. To uzgodnienie byłoby pełnym konsensusem pomimo, 
że pan minister mówił, że taki konsensus osiągnięto, w trakcie poprzedniego posiedzenia 
nic nie wskazywało na to, że te środowiska taki konsensus uzgodniły. Myślę, że jeżeli 
będzie potrzeba, to udostępnię zarówno panu przewodniczącemu, jak i panu ministrowi 
list, który został przekazany państwu posłom. 
I teraz do poprawki pierwszej. Może uzasadnię je wszystkie. Dlaczego prosiłam o uza-

sadnienie? Panowie przewodniczący, państwo posłowie i ci, którzy nas oglądają,  jeżeli 
odbywa się posiedzenie zdalne i niektórzy nie mogą uczestniczyć, to nie wiedzą po prostu, 
o jakich poprawkach mówimy. Pokrótce. Nasza pierwsza poprawka mówi o tym, że kiedy 
podwyższa się kwalifikacje, po podwyższeniu kwalifikacji otrzymuje się w następnym 
miesiącu tę nową stawkę, która jest w tym załączniku. Pan poseł Piecha tutaj przy stole 
prezydialnym pytał, skąd pieniądze. Przecież chciałam powiedzieć, że nawet nie odpo-
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wiedziano nam na posiedzeniu Komisji na moje pytanie również, skąd w bieżącym roku 
te 3,5 mld zł i jak będą te pieniądze przekazywane do... 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Pani przewodnicząca, proszę się skupić na poprawce… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Skupiam się na poprawce… 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
…a nie na polemice z panem przewodniczącym Piechą. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
… żeby pokazać, że w trakcie niezwykle pilnego procedowania w tej sprawie nie udzie-
lono nam takiej odpowiedzi. Czytaliśmy ten projekt i dokumentację z pełnym zaintere-
sowaniem. To, co proponujemy w pierwszej poprawce naszego klubu, to jest podwyż-
szenie z tabeli o 0,3, a pozwolę sobie poprosić o poprawkę… Do kolejnej poprawki będę 
uzasadniać. 
Chcę  powiedzieć  jeszcze  ostatnie  zdanie w tej  sprawie. W załączniku podwyższe-

nie dla wszystkich zawodów to 0,3. Zdanie środowisk wspólnie uzgodnione. Wszystkie 
związki uważają, że ten wskaźnik 0,3 wszystkim… o 0,3 podwyższony nie będzie. Sami 
zgodzili się, że nie byłby on odpowiedni. Bo w przypadku pielęgniarki 0,3 to jest inna 
kwota, a w przypadku innych zawodów inna kwota.

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Pani przewodnicząca, ja bardzo przepraszam, ponieważ będzie pani chciała uzasadniać 
pewnie współczynniki w tabeli, więc... 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Uzasadniłam poprawkę pierwszą i poprawkę trzecią. Wtedy zrezygnuję. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dobrze. Dziękuję bardzo. Najpierw poprawka nr 1. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ale może jeszcze ta moja prośba o krótkie przedstawienie przez środowisko tego uzgod-
nionego… Strony społecznej. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Czy w tym momencie? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Tak, bo chyba to byłoby najlepsze nawet, kiedy pracujemy. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dobrze. Proszę bardzo, zatem pani przewodnicząca prosiła o udzielenie głosu przedsta-
wicielom środowisk medycznych. W imieniu środowisk pani Krystyna Ptok ma zabrać 
głos, tak? 

Przewodnicząca Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Pielęgniarek i Położnych 
Krystyna Ptok:

Szanowni państwo posłowie, dziękuję za udzielenie głosu w imieniu osób, które się tutaj 
zebrały, tj. wszystkie związki zawodowe zrzeszone w Forum Związków Zawodowych. 
To są diagności laboratoryjni, fizjoterapeuci, to są ratownicy medyczni, to są farmaceuci. 
Zorganizowaliśmy spotkanie i wiemy, że ustawa nie jest doskonała. Mamy zastrzeże-
nia do podziału grup zawodowych. Jesteśmy jednak świadomi, że możliwości państwa 
posłów są dość ograniczone, żeby w ogóle te grupy zawodowe ułożyć w innej hierarchii. 
Skoncentrowaliśmy się więc na spotkaniu wyłącznie na zmianach dotyczących współ-
czynników pracy. 
Apeluję do państwa, jeśli państwo jesteście życzliwi środowisku medycznemu i nie-

medycznemu  pracującemu w ochronie  zdrowia,  prosimy,  abyście  państwo w trakcie 
procedowania ustawy poprzez zgłoszenie właśnie poprawek i przyjęcie tych poprawek, 
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które w sposób spójny i logiczny zabezpieczą częściowo nasze postulaty, zmienili to w tej 
chwili. W kilku grupach zawodowych mamy bowiem dramatyczną sytuację kadrową. 
Jeśli państwo w tej chwili nie podejmiecie próby tych zmian, to w najbliższym okresie 
czasu duża grupa pracowników będzie odchodziła z ochrony zdrowia i zgodnie z wyli-
czeniami będziemy zmuszeni zamykać szpitale, a nie jest to chyba państwa intencją.
Wnioskujemy o to,  abyście państwo przyjęli  zgłaszane poprawki. W grupie  zawo-

dowej  lekarzy  ze współczynnika  1,31  chodzi  o podniesienie  na poziom 1,7, w grupie 
lekarzy ze specjalizacją pierwszego stopnia – z 1,2 na 1,4,  lekarze bez specjalizacji –  
z 1,6 na poziom 1,2, natomiast lekarze stażyści z 0,81 na 0,9. Jeśli chodzi o grupę piątą, 
tj. farmaceutów, fizjoterapeutów, diagnostów laboratoryjnych albo innych pracowników 
wykonujących zawód medyczny inny niż określony w liczbie pojedynczej – 1,4. Również 
wnioskujemy o to, aby było wykształcenie posiadane przez osobę… zmiana w tym zakre-
sie zrobiona. Tym osobom z poziomu 0,81 zmienić współczynnik na 1,2.
W kolejnej grupie – farmaceutów, fizjoterapeutów – z 1,6... przepraszam z 1,6 na 1,2. 

Z poziomu 0,81... Farmaceuci, fizjoterapeuci, diagności laboratoryjni albo inni pracow-
nicy wykonujący zawód medyczny – z 0,81 na 1,0. W kolejnej grupie pielęgniarek z tytu-
łem zawodowym magister pielęgniarstwa albo położna z tytułem zawodowym magister 
położnictwa, która uzyskała tytuł specjalisty w dziedzinie pielęgniarstwa, z 1,6 na 1,2.

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
J tylko na jedną rzecz chciałem zwrócić uwagę, bo pani przewodnicząca wchodzi w szcze-
góły swojej tabeli. Niestety ona nie jest przedmiotem poprawki i my nie możemy teraz 
redagować nowej poprawki, tylko głosujemy nad poprawkami, które są zgłoszone. Więc 
może pani wypowiedzieć się na temat poparcia dla poprawek, ale już zgłoszonych, a nie 
redagować nową poprawkę. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ale panie przewodniczący… 

Przewodnicząca Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Pielęgniarek i Położnych 
Krystyna Ptok:

Ja zrozumiałam… 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Taka jest konsekwencja legislacyjna. Nic na to nie poradzę. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Mogę? Poprosiłam, aby udzielono głosu pani przewodniczącej w imieniu środowisk... 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Udzieliłem głosu. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
W senacie będzie możliwe zgłoszenie…

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Pani przewodnicząca, udzieliłem głosu i słuchałem, dopóki głos dotyczył generalnie pod-
niesienia, natomiast mówienie o tabelach i o współczynnikach, których nie ma w popraw-
kach, niestety mija się z celem. Pani przewodnicząca chciałaby uzupełnić? Ale zwracam 
uwagę... 

Przewodnicząca Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Pielęgniarek i Położnych 
Krystyna Ptok:

Panie przewodniczący, wnioskowaliśmy o to, aby podnieść wartości współczynników 
pracy,  nawet  poprzez współczynniki  korygujące  dla  grup medycznych,  wykreślenie 
w załączniku  do ustawy  zapisu  „wymagane  na danym  stanowisku  pracy”,  dodanie 
w ustawie zapisu nakładającego na pracodawców obowiązek automatycznego podniesie-
nia wynagrodzenia w przypadku podniesienia kwalifikacji zawodowych, zabezpieczenia 
pracodawców. Do dziś z poziomu Forum Związków Zawodowych nie możemy od ministra 
zdrowia uzyskać zwrotnych informacji w zakresie kosztów dodatkowych i zabezpiecze-
nia tych kosztów dla pracodawców. Należy zabezpieczyć zmianę w ustawie o zmianie 
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ustaw w celu zapewnienia w okresie ogłoszenia stanu zagrożenia epidemicznego i stanu 
epidemii kadr medycznych, bo to są… Ta ustawa posiada błąd merytoryczny dotyczący 
daty... 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Pani przewodnicząca,  ja bardzo przepraszam, ale muszę odebrać pani głos, ponieważ 
my dyskutujemy nad zgłoszonymi poprawkami. Nie  jesteśmy w stanie modyfikować 
poprawek,  więc myślę,  że na tym  etapie  poprzestańmy.  Rozumiem,  że pani  popiera 
poprawkę pierwszą i tabele... Nie wiem, które, bo tam były po prostu pomieszane współ-
czynniki, ale na pewno zwiększenie współczynników. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Najdalej idąca jest plus 0,3 do pierwszej tabeli. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Proszę zrozumieć, że etap drugiego czytania i opiniowanie poprawek w drugim czytaniu 
już niestety nie polega na ich konstruowaniu. Bardzo więc dziękuję. Jeszcze w spra-
wie tych poprawek, ale ogólnie, bardzo króciutko pani przewodnicząca Maria Ochman 
chciała zabrać głos. Proszę bardzo, ale apeluję o bardzo krótką wypowiedź dotyczącą 
poprawek. 

Przewodnicząca Krajowej Sekcji Służby Zdrowia Sekretariatu Ochrony Zdrowia 
NSZZ „Solidarność” Maria Ochman:

Dzień dobry, panie przewodniczący, czy słychać w porządku? 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Tak, słychać. 

Przewodnicząca Krajowej Sekcji Służby Zdrowia Sekretariatu Ochrony Zdrowia 
NSZZ „Solidarność” Maria Ochman:

Dzień dobry. Ja chciałam tylko prosić Wysoką Komisję o przyjęcie w sposób jak najszyb-
szy tej ustawy. Jednocześnie chciałabym prosić, aby pani przewodnicząca Skowrońska, 
którą znam tyle lat i dla której mam ogromny szacunek, dla jej stażu parlamentarnego, 
nie wprowadzała Wysokich Komisji w błąd.
Otóż spotkanie, o którym pani przewodnicząca powiedziała, było spotkaniem jednej 

organizacji związkowej. Powtarzam, jednej – Forum Związków Zawodowych i samorzą-
dów zawodowych, również nie wszystkich, które nie mają uprawnień decyzyjnych. To jest 
w ustawie o związkach zawodowych i samorządach medycznych czy innych samorzą-
dach zawodowych. Więc tylko moja prośba, pani przewodnicząca, o nie wprowadzanie 
w błąd Wysokich Komisji, że jest to stanowisko wszystkich organizacji związkowych czy 
organizacji zrzeszających pracowników. O to bardzo proszę i jednocześnie będę bardzo 
zobowiązana, i już z góry dziękuję za to, że państwo przychyliliście się do pewnych pro-
pozycji wzrostu wynagrodzeń, a chcę również zaznaczyć, że w zawartym porozumieniu 
z ministrem  zdrowia mówimy  również  o tym,  że następnym niezbędnym krokiem – 
to spotkanie już jest umówione – będą również zmiany dotyczące uszeregowania grup, 
o czym wspomniała pani Ptok. 
Bardzo więc dziękuję, ale jednocześnie zwracam się z ogromną prośbą o to, abyście 

państwo nie wprowadzali w błąd – myślę tutaj o niektórych posłach – opinii publicznej. 
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo, dziękuję pani przewodniczącej. Zatem stanowisko rządu do pierwszej 
poprawki? Wracamy już teraz do pierwszej poprawki. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Po podwyższeniu kwalifikacji, panie ministrze. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Jesteśmy przeciw tej poprawce. Uzasadniałem to stanowisko na poprzednim posiedzeniu 
Komisji, dlaczego jesteśmy przeciw. 
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Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję. Przystępujemy zatem do… Biuro Legislacyjne nie zgłasza? 

Legislator Urszula Sęk:
Tu jest  tylko  kwestia merytoryczna. Wspominaliśmy  już  o tym,  że to powinien  być  
art. 3b, bo 3a już w ustawie matce jest. Więc gdyby państwo przyjęli na przykład... 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
To będzie przenumerowany. Dziękuję bardzo. Zatem stanowisko rządu jest negatywne. 
Przystępujemy do głosowania nad opinią dla poprawki nr 1, zgłoszonej przez klub par-
lamentarny Koalicja Obywatelska. Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki pierwszej? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję, proszę o wyniki. 
Głosowało 82 posłów. Za 37, przeciw 44, 1 wstrzymujący. Stwierdzam, że poprawka 

nr 1 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 2, zgłoszona przez klub parlamentarny Koalicja Polska – PSL, Unia 

Europejskich Demokratów, Konserwatyści. Proszę bardzo, kto będzie uzasadniał? Pan 
poseł, tak? 

Poseł Dariusz Klimczak (KP):
Tak. Panie przewodniczący, poprawka jest bardzo krótka i polega na dodaniu w art. 7 
ust. 3 w brzmieniu: „współczynnik pracy od roku 2022 ulega corocznemu podwyższeniu 
o 0,2”. W naszym przekonaniu procedowanie tej ustawy jest okazją do reakcji na kryzys 
kadr medycznych. Tego typu działaniem jako parlament udowodnilibyśmy, że chcemy 
systematycznego wzrostu płac w przypadku określonych zawodów medycznych, które 
występują w tej ustawie. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. A tak powiem szczerze, że za 4 lata będą mieli podwojenie płac, ale 
to jeszcze nie podwojenie, bo to podwojenie w stosunku do współczynnika jeszcze… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Plus składkę zdrowotną... 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
… jeszcze baza do góry będzie szła. Naprawdę więc bardzo hojne, ale minister zdrowia 
może ma pieniądze, więc niech... 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Oczywiście jesteśmy przeciw. W sumie lepiej by było sformułować to właśnie, że podno-
simy PKB o 1,2 w stosunku do tego, jakie będzie. Przeciw oczywiście. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Proszę bardzo. Biuro Legislacyjne nie zgłasza uwag. Głosujemy. Kto jest za pozytywną 
opinią dla poprawki nr 2, złożonej przez klub parlamentarny Koalicja Polska? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Proszę o wyniki. 
Głosowało 83 posłów. Za 37, przeciw 45, 1 wstrzymujący. Stwierdzam, że poprawka 

nr 2 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 3 była już uzasadniana przez panią przewodniczącą. Tutaj mamy nowe 

współczynniki w tabeli. Biuro Legislacyjne? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Plus 0,3 w stosunku do przedłożenia... 

Legislator Urszula Sęk:
Poprawka nr 3 to jest poprawka klubu Polska 2050, ale chcieliśmy w ogóle zabrać głos, 
dlatego  że poprawki,  które  dotyczą  załącznika,  uszeregowane  są od najdalej  idącej. 
I teraz tak, żeby państwo mieli świadomość, głosując, gdyby państwo poprawkę nr 3 
rekomendowali przyjąć, to automatycznie pozostałe rekomendacje będą, żeby odrzucić, 
bo one po prostu wykluczają się wzajemnie.
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Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Tu niestety  jest z najdalej  idącą taki kłopot, że w różnych grupach 
zawodowych jest różny, prawda? 

Legislator Urszula Sęk:
My patrzymy w ten sposób, że po pierwsze, poprawka jest całościowa, że jest cały załącz-
nik i oprócz tego jest zmieniona, dodana jedna grupa zawodowa, czyli w tym sensie ona 
jest najszersza. Później  ta czwarta  rzeczywiście  również nadaje  całe brzmienie,  a te 
od piątej  są już  cząstkowe. Czyli w tym sensie na nie patrzymy, bo trudno zważyć… 
Trzeba by ważyć liczebność grupy zawodowej, której dotyczy, i współczynnik, prawda? 
Tego się nie da wymierzyć w ten sposób. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
O, w ten sposób, że dotyczy największej liczby grup. Jeszcze jedna wprowadzona. Jasne. 
Dobrze. Wobec tego stanowisko rządu? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Jesteśmy przeciw tej poprawce. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję. Głosujemy. Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki nr 3, zgłoszonej przez 
klub parlamentarny Polska 2050? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję, proszę 
wyniki.
Głosowało  83  posłów.  Za 37,  przeciw  46,  nikt  się  nie  wstrzymał.  Stwierdzam, 

że poprawka nr 3 uzyskała negatywną opinię Komisji. Poprawka nr 4 zgłoszona przez 
klub parlamentarny Koalicja Polska. Również tabela. 

Poseł Dariusz Klimczak (KP):
Również tabela i wszystkie wartości w stosunku do sytuacji obecnej o 30 % w górę, czyli 
zgodnie z programem Polskiego Stronnictwa Ludowego. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Stanowisko rządu? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Jesteśmy przeciw. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Rząd jest przeciw. Głosujemy. Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki nr 4 zgłoszonej 
przez klub parlamentarny Koalicja Polska? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dzię-
kuję, proszę wyniki. 
Głosowało  85  posłów.  Za 38,  przeciw  47,  nikt  się  nie  wstrzymał.  Stwierdzam, 

że poprawka nr 4 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 5 zgłoszona przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
W części 1–8 plus 0,3 do przedłożenia. Wyżej. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Tabela podnosząca 0,3. Proszę bardzo, Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Proszę  państwa,  tylko  sygnalizujemy,  że gdyby  państwo  rekomendowali  przyjęcie 
poprawki nr 5, to automatycznie poprawki nr 6, 7, 9 i 13 będą do odrzucenia. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
I ludzie byliby bardzo zadowoleni. I na czasie… Jeżeli zależy wam, państwo, na czasie, 
to prosimy za. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Oczywiście. Stanowisko rządu? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Przeciw. 
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Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję. Głosujemy nad opinią dla poprawki nr 5 zgłoszonej przez klub Koalicja Oby-
watelska. Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki nr 5? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję, proszę wyniki. 
Głosowało  83  posłów.  Za 37,  przeciw  46,  nikt  się  nie  wstrzymał.  Stwierdzam, 

że poprawka nr 5 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 6 zgłoszona przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska. Również 

zmiana w tabeli, już nie w całej, ale sześciu pozycjach. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
W poprawce nr 6 tabela... pozycje 1, 2, 3 a także 6, 7, 8. Jeśli chodzi o 1– 3, to są to uzgod-
nienia z ministrem Szumowskim. Takie poczyniono. Jak będziecie państwo traktować, 
że pacta sunt servanda, to co uzgadnialiście, że z gęby nie robi się cholewy, to państwo 
byście zaakceptowali. A tutaj mamy do czynienia... Inaczej rozmawiacie, jak potrzeba, 
a inaczej potem wykręcacie kota ogonem. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję. Biuro Legislacyjne, proszę bardzo. 

Legislator Urszula Sęk:
Przyjęcie szóstej powoduje, że siódma, dziewiąta i trzynasta są do odrzucenia. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Tak, właśnie konsekwencją tych najdalej idących poprawek jest to, że eliminują pozo-
stałe. Stanowisko rządu? Panie ministrze, proszę bardzo.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Przeciw. Pani przewodnicząca wprowadziła w błąd, więc nie jest to niezgodne z ustale-
niami. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Głosujemy nad opinią dla poprawki nr 6, zgłoszonej przez klub Koalicja 
Obywatelska. Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki nr 6? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję, proszę wyniki. 
Głosowało  84  posłów.  Za 37,  przeciw  47,  nikt  się  nie  wstrzymał.  Stwierdzam, 

że poprawka nr 6 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 7, zgłoszona przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska. Dotyczy 

trzech pozycji tabeli. Stanowisko rządu? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Przeciwko. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Stanowisko przeciw. Głosujemy. Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki nr 7, zgłoszo-
nej przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska? Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-
mał? Dziękuję, proszę wyniki. 
Głosowało 84 posłów. Za 37, przeciw 46, 1 wstrzymujący. Stwierdzam, że poprawka 

nr 7 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 8, zgłoszona przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska. Trzy 

pozycje w tabeli. Proszę bardzo, pan poseł Rosati. 

Poseł Dariusz Rosati (KO):
Jeśli mógłbym uzasadnić krótko... 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Proszę bardzo. 

Poseł Dariusz Rosati (KO):
Odrzucacie państwo wszystkie dalej idące propozycje, więc zbliżamy się do końca listy 
poprawek. To są naprawdę już skromne propozycje podwyżek uposażeń dla personelu 
medycznego. Chciałbym państwu z Prawa i Sprawiedliwości przypomnieć, że ochrona 
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zdrowia jest priorytetem nr 1 w waszym „Polskim ładzie”, który kilka dni temu z wielką 
pompą ogłosiliście. To jest pierwszy priorytet. 
I druga sprawa, którą warto przypomnieć, to jest kolejny dokument waszego autor-

stwa, mianowicie „Krajowy plan odbudowy”, w którym mówi się, że Polska jest na przed-
ostatnim miejscu wśród trzydziestu kilku krajów OECD, jeśli chodzi o liczbę lekarzy 
na 1000 mieszkańców. Jeśli więc chcemy naprawdę poprawić sytuację w służbie zdro-
wia, zatrzymać odpływ kadry i odmłodzić te kadry, bo mamy bardzo już zaawansowane, 
doświadczone kadry, jeśli chodzi o pielęgniarki – nie chcę mówić o wieku oczywiście – to, 
panie ministrze, zwracam się zwłaszcza do pana, ponieważ pan twardo odmawia jakiej-
kolwiek współpracy w tym zakresie. Może jednak pochyliłby się pan pochylił się nad 
wielką grupą zawodową, za którą pan jest współodpowiedzialny? 
To nie są duże koszty, dlatego że te ostatnie dwie poprawki naprawdę z punktu widze-

nia skutków budżetowych są do zniesienia. Myśmy godzinę temu zaakceptowali gło-
sami Prawa i Sprawiedliwości 300 mln zł dodatkowo na Policję. Ale chcę powiedzieć, 
to było na wypoczynek Policji, na dojazdy do pracy itd. Może więc jednak poczuje się 
pan odpowiedzialny za losy ludzi, którzy podlegają pańskiemu resortowi. Bo to nie... 
Wie pan, doskonale pan wie jako minister, że to jest pańska odpowiedzialność, prawda? 
Bo w końcu kiedyś  tam będziemy oceniać  tę politykę w sytuacji,  kiedy przy  łóżkach 
pacjentów może zabraknąć podstawowego personelu medycznego. 
Apeluję do państwa z Prawa i Sprawiedliwości, żebyście jednak wykazali trochę serca, 

ale przede wszystkim i rozsądku, jeśli chodzi o zmianę uposażenia personelu medycz-
nego. Zagłosujcie za tymi poprawkami. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Stanowisko rządu, pan minister? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Przeciw oczywiście. Pan poseł nie podał wartości, ale to jest 0,64, a proponuje na 1,03, 
więc prawie dwukrotność. Ale jesteśmy przeciw. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Głosujemy. Kto jest za przyjęciem pozytywnej opinii dla poprawki nr 
8 zgłoszonej przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję, proszę wyniki. 
Głosowało 82 posłów. Za 36, przeciw 45, 1 wstrzymujący. Stwierdzam, że poprawka 

nr 8 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 9. Proszę bardzo. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Myślę, że to już jest takie minimum minimorum, ósma, znaczy... Jesteśmy w ósmej czy 
w dziewiątej? Dziewiąta. Dziewiąta  i dziesiąta – proponuję od razu. Dla pielęgniarki 
z tytułem specjalisty i dla pielęgniarki bez tego tytułu, tylko do tych grup, z którymi te 
konsultacje były prowadzone. Tak trochę dziwnie. W tym zakresie mówimy o środowi-
sku. Wszystko o tej sprawie pielęgniarek, o tej grupie zawodowej powiedział pan poseł 
Rosati. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Stanowisko rządu?

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Przeciw. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
A my za. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Biuro Legislacyjne, proszę bardzo. 

Legislator Urszula Sęk:
Przyjęcie  poprawki  nr  9  czy  poprawki  nr  10  spowoduje,  że poprawka  nr  13  będzie 
do odrzucenia. 
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Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania nad opinią dla poprawki nr 9, zgłoszo-
nej przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska. Kto jest za pozytywną opinią dla 
poprawki nr 9? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję, proszę o wyniki.
Głosowało 82 posłów. Za 37, przeciw 44, 1 wstrzymujący. Stwierdzam, że poprawka 

nr 9 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 10, zgłoszona przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska. Stano-

wisko rządu? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Przeciwko. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Głosujemy. Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki nr 10? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję, proszę wyniki. 
Głosowało  84  posłów.  Za 37,  przeciw  47,  nikt  się  nie  wstrzymał.  Stwierdzam, 

że poprawka nr 10 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 11, zgłoszona przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska. Stano-

wisko rządu? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Jesteśmy przeciwko. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Biuro Legislacyjne, proszę bardzo. 

Legislator Urszula Sęk:
Informujemy, że poprawki nr 11 i 12 są alternatywne, czyli rekomendacja pozytywna dla 
którejkolwiek z nich oznacza negatywną dla drugiej.

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję za informację. Głosujemy. Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki nr 11, 
zgłoszonej przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję. Proszę o wyniki. 
Głosowało  83  posłów.  Za 37,  przeciw  46,  nikt  się  nie  wstrzymał.  Stwierdzam, 

że poprawka nr 11 uzyskała negatywną opinię Komisji.
Poprawka nr 12 zgłoszona przez klub Lewica. Proszę bardzo. 

Poseł Dariusz Wieczorek (Lewica):
Tak, panie przewodniczący. Szanowna Komisjo, prosimy o przyjęcie tej poprawki, bo ona, 
mówiąc krótko, urealnia stan faktyczny, z jakim w tej chwili mamy do czynienia. Mówiąc 
o kwalifikacjach, chcemy wpisać, że nie kwalifikacje wymagane, ale kwalifikacje na zaj-
mowanym stanowisku, co spowoduje również weryfikację wynagrodzenia osób pełnią-
cych czy pracujących w ochronie zdrowia. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Stanowisko rządu? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Jesteśmy przeciw. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję. Głosujemy nad opinią dla poprawki nr 12, zgłoszonej przez klub Lewica. Kto 
jest za pozytywną opinią dla poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Proszę wyniki. 
Głosowało 84 posłów. Za 37, przeciw 46, 1 wstrzymujący. Stwierdzam, że poprawka 

nr 12 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 13 zgłoszona przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska. Proszę 

bardzo, pani przewodnicząca. 
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Najpierw chciałabym powiedzieć, że mam nadzieję, że pan minister nie wierzy, że trzy-
nastka jest pechowa, bo to jest trzynasta poprawka. Ten wskaźnik, o którym mówimy 
w kolumnie... w pozycji 8 czy 9 to jest o 0,04%. W obu grupach – pielęgniarek, położnych. 
To wszystko, co jest wpisane w państwa propozycji.
Pan przewodniczący Rosati uzasadniał, że dzisiaj Komisja Finansów poprawkę, którą 

poproszono, żeby przekazać w MSW... Jeżeli liczymy dla grupy zawodowej pielęgniarek 
i położnych: 167 tysięcy osób zatrudnionych w ochronie zdrowia przy wskaźniku 0,04% 
albo przy wskaźniku 0,05% w kolumnie 9, to daje akurat, panie przewodniczący, na te 
wczasy, na tę zmianę, którą przyjęła Komisja Finansów, około 300 mln zł w stosunku 
rocznym. I teraz już państwo zapowiedzieli, że musimy przeprowadzić czy musicie pań-
stwo przeprowadzić reformę. Sami państwo w KPO przyznawaliście się do tego. To jest 
naprawdę 0,04% do 0,05%. I myślę, że wtedy zarówno pani przewodnicząca Ochman nie 
byłaby krytyczna, dbając o swoją grupę zawodową jako przedstawiciel związku, i pani 
przewodnicząca Ptok również nie byłaby niezadowolona. Przede wszystkim byłoby spra-
wiedliwie. 
Pokazujemy, że to jest kwota naprawdę… Jeżeli mamy szukać pieniędzy, jeżeli w tym 

budżecie mamy być uczciwi w stosunku do różnych grup zawodowych. Ja pytałam, jak 
w innych grupach zawodowych, jakie są wynagrodzenia, np. w Orlenie, w spółce... Oni 
nam niczego nie uzdrowią, oni nam naleją droższego paliwa i policzą nam drożej, usta-
lając ceny na poziomie całego kraju.
Panie  ministrze,  jeżeli  dzisiaj  państwo  nie  jesteście  gotowi,  to powiedzcie.  Ale 

naprawdę to się zmieści w budżecie i będziemy przynajmniej mogli powiedzieć, że pracę 
pielęgniarek, położnych, średniego personelu medycznego szanujemy. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Stanowisko rządu? 

Poseł Jan Szopiński (Lewica):
Panie przewodniczący, czy mogę dwa zdania? Panie przewodniczący, ale jak w polskich 
szpitalach nie będzie pielęgniarek, to będzie to również problem pana i mój. A na dzień 
dzisiejszy tych pań, które mogą pójść na emeryturę, jest 70 tys. polskich pielęgniarek. 
W przyszłym roku jest kolejne 16 tys. Okaże się, że za chwilę, bo takie są wyliczenia, 
które  otrzymaliśmy  przed  tym  posiedzeniem  Komisji,  272  polskich  szpitali  będzie 
zamkniętych. I teraz tak ja z panem przewodniczącym byłem na korytarzu wtedy, kiedy 
trwały te obrady w sprawie Policji – przecież policjanci mają specjalny dodatek do tego, 
aby zostać po 25 latach służby dalej w służbie. I oni mają dodatek w wysokości pensji. 
Ta pensja jest co prawda nieozusowana, bo to jest premia. A my nie chcemy pielęgniar-
kom, które nie posiadają wyższego wykształcenia, dać 0,04. Dzisiaj pielęgniarki mają 53 
lata. Przecież te pielęgniarki nie zapiszą się do szkoły wyższej, bo im to się najzwyczaj-
niej w świecie nie opłaca. My dzisiaj mamy tylko zapremiować te panie pielęgniarki, żeby 
one dalej w tym szpitalu były. Przecież pan jako lekarz, wieloletni minister zdrowia może 
powiedzieć, że to, co mówię, jest prawdziwe. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Oczywiście apele są ważne, natomiast ja mam pytanie do pana mini-
stra, jakie są w ogóle skutki tej ustawy? Dyskusja zaczyna bowiem brzmieć tak, jakby-
śmy obniżyli wynagrodzenia. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
To jest około 4 mld na pół roku, więc to… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
3,5 mld napisaliście. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
3,7  mld  w zakresie  finansowania  z Narodowego  Funduszu  Zdrowia,  ale  są jeszcze 
z budżetu, to znaczy... 
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ale tego wcale nie napisaliście w uzasadnieniu... 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Pani przewodnicząca, proszę spokojnie wysłuchać, naprawdę... 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
...również  są rezydenci,  stażyści  i pracownicy  jednostek  budżetowych,  więc  dotyczy 
to tych osób. Około 4 mld złotych. Oczywiście te grupy z pozycji 9, część tych osób dostaje 
26%. Podwyższamy najniższe wynagrodzenie. I jeszcze jedna rzecz. My umówiliśmy się, 
że podejmujemy decyzję razem i nie… Chcemy również mieć konsensus, że część osób 
z licencjatem, żeby nie było... na przykład żeby nie było wyższego wynagrodzenia niż 
na przykład farmaceuta. Nie ma... Nie widzimy uzasadnienia. Również szpitale będą 
musiały zatrudnić tak czy inaczej również farmaceutów. Myślę więc, że, tak jak uzgod-
niliśmy, będziemy dalej pracowali po zmianie nakładów na system ochrony zdrowia, 
zgodnie z tym, co zostało przedstawione. I będziemy wspólnie pracowali w zespole trój-
stronnym.

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję  bardzo. Właśnie,  bo zaczynaliśmy  prowadzić  dyskusję,  jakby wynagrodze-
nia były obniżane. 4 mld to skutki tej ustawy. Podwyżka tak, jak pan minister mówił, 
o ponad 20% i pół roku, a teraz my mówimy o tym, że jeszcze 0,04 i apele tutaj. Więc 
żeby jednak zachować odniesienie... 

Poseł Marek Sowa (KO):
Panie przewodniczący... 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Nie. 

Poseł Marek Sowa (KO):
Nie zabierałem głosu, ale bardzo proszę. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Ale już poprawka została omówiona. 

Poseł Marek Sowa (KO):
Jedno zdanie, panie przewodniczący. Proszę nie zmieniać tematu, bo wypowiedź pana 
posła dotyczyła czego innego. Dotyczyła pielęgniarek, które były kształcone w innym 
systemie. Państwo faktycznie 70% pielęgniarek, które nawet później zrobiły licencjat, 
traktujecie tak, że mają zarabiać o 35% mniej od tych, które... 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Ale panie pośle,… 

Poseł Marek Sowa (KO):
…mają specjalizację i magistra. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
…ale te pielęgniarki będą zarabiać również więcej niż do tej pory, a nie mniej. Naprawdę 
więc to żonglowanie takimi liczbami jest trochę nieodpowiedzialne. Jeszcze formalnie 
zapytam o stanowisko rządu do tej poprawki? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Jesteśmy przeciw oczywiście. Tamto zmieniliśmy na posiedzeniu rządu. Ta poprawka, 
czyli pielęgniarki z licencjatem, zostały przeniesione do wyższej grupy, o wyższym upo-
sażeniu najniższego wynagrodzenia. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Panie ministrze, ale my chcemy powiedzieć... 
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Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Pani  przewodnicząca,  a może  jednak...  Pani  przewodnicząca,  a może  jednak  ja bym 
udzielał głosu, jeśli pani pozwoli? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
W takim razie bardzo o to poproszę. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Proszę bardzo. Tylko jedno zdanie już. Proszę bardzo teraz, pani przewodnicząca. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Chciałabym powiedzieć tak: daliśmy sekretarkom 20% zwiększone wynagrodzenia, a pie-
lęgniarkom – niestety nie. Mam tu korespondencję, którą otrzymuję. Czy pan minister 
uważa, że sekretarki przekwalifikujemy na pielęgniarki i wypełnimy tę potrzebę, o któ-
rej mówili posłowie, między innymi pan poseł Szopiński? To jest to, o czy mówił pan 
poseł Sowa. Po prostu tak naprawdę to jest granda. I to i tak elegancko powiedziane. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo,  pani  przewodnicząca. Myślę,  że Platforma  zagłosuje  przeciwko  tej 
ustawie jako całości, skoro jest tak niedobra, wtedy pani wyrazi swoją opinię, mówiąc, 
że podwyżek nie chce. Natomiast my mówimy teraz o poprawce.
Poprawka nr 13. Stanowisko rządu jest negatywne. Przystępujemy do głosowania nad 

opinią dla poprawki nr 13, zgłoszonej przez klub parlamentarny Koalicja Obywatelska. 
Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki nr 13? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. Proszę o wyniki. 
Głosowało  82  posłów.  Za 36,  przeciw  46,  nikt  się  nie  wstrzymał.  Stwierdzam, 

że poprawka nr 13 uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Rozpatrzyliśmy poprawki.

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Poproszę o głos. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Proszę bardzo. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Chciałam powiedzieć, że nie będę zgłaszać się na sprawozdawcę, panie przewodniczący, 
ale chciałabym powiedzieć, że ani w trakcie przedstawiania projektu w trakcie pierw-
szego czytania, ani w trakcie drugiego czytania, ani przy rozpatrywaniu poprawek nie 
otrzymaliśmy odpowiedzi, kiedy i w jaki sposób te środki otrzymają placówki ochrony 
zdrowia. Nie chciałabym przedłużać dzisiejszego posiedzenia. Myślę, że jeżeli pan mini-
ster powie dzisiaj i pan przewodniczący będzie to również egzekwował, jeżeli otrzymamy 
taką odpowiedź, będę wdzięczna przed posiedzeniem... przed procedowaniem. Myślę, 
że to okropne. Jutro procedujemy, ale ja w tym przypadku rozumiem, że przed otrzy-
maniem odpowiedzi Senatu, to znaczy, po procedowaniu… przed Senatem… do Sejmu… 
Ja bym bardzo prosiła pana ministra, żeby już interpelacji do pana ministra nie pisać, 
kiedy pójdą, jak pójdą pieniądze? Będę wdzięczna za odpowiedź. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Tak, apeluję również do pana ministra, aby wskazał źródła finansowa-
nia tych podwyżek, bo ich podobno nie było. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
Oczywiście wszystko przedstawimy na piśmie, bo, tak jak mówiliśmy wcześniej, wszystko 
z Narodowego Funduszu Zdrowia, co jest z Narodowego Funduszu Zdrowia, a pozostałe 
bezpośrednio z budżetu państwa, czyli ze środków przeznaczonych na zdrowie Minister-
stwa Zdrowia. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo za to wyjaśnienie. Na tym rozpatrzyliśmy wszystkie poprawki. 
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Komisje powinny wybrać posła sprawozdawcę. Proponuję, aby posłem sprawozdawcą 
nadal pozostał pan przewodniczący Bolesław Piecha, jeśli przyjmie. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ale nic dzisiaj nie mówił. 

Poseł Bolesław Piecha (PiS):
Zgadzam się. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Wyraża zgodę. 

Poseł Bolesław Piecha (PiS):
Bo dzisiaj rozpatrywaliśmy poprawki, pani przewodnicząca, a nie prowadziliśmy dysku-
sji nad tym, co było dawno przedyskutowane. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Czy  jest sprzeciw wobec tej propozycji? Nie ma, wobec tego stwierdzam, że Komisje 
wybrały pana posła Bolesława Piechę na sprawozdawcę Komisji. 
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. 
Ja tylko przypominam członkom Komisji Finansów Publicznych, że jutro o godzinie 

8.30 jest posiedzenie Komisji Finansów Publicznych wspólnie z Komisją Spraw Zagra-
nicznych, o ile Senat uchwali uchwałę dotyczącą ratyfikacji. Dziękuję bardzo. Do zoba-
czenia. 


